
   Vaksdal kommune

MØTEPROTOKOLL
KOMMUNESTYRET

Møtedato: 06.09.2022
Møtestad: Kommunestyresalen
Møtetid: 10:00 - 13:05
     

Møtedeltakarar:
 

Medlemmer Parti Rolle
Hege Eide Vik SP Ordførar
Kjartan Haugsnes SV Varaordførar
Thor Andersen AP Medlem
Lisa Natalie Johnsen Lunde AP Medlem
Ståle Kallestad Hesjedal AP Medlem
Anne Christin Eide AP Medlem
Erlend Hesjedal-Johannessen H Medlem
Amalie Johnsen Lunde H Medlem
Edvin Hesjedal H Medlem
Trond Olav Magnussen H Medlem
Arne Normann KRF Medlem
Ivar Rødland Bergo SP Medlem
Line Eide Vik SP Medlem
Renathe Vik SP Medlem
Line Kydland SV Medlem
Evy Beate Kvamme SV Medlem
Mona Grenasberg SV Medlem

 
 

Varamedlemmer Parti Rolle
Magne Hestad AP Varamedlem
Britt Brudvik AP Varamedlem 
Karin B. Groth FRP Varamedlem

 

Forfall Parti Møtande varamedlem
Boris Groth FRP
Heidi Rongved AP Britt Brudvik
Ole-Anders Brekkhus AP Magne Hestad
Trygve Jakobsen FRP Karin B. Groth

Andre møtande:
Kommunedirektør Atle Fasteland
Møtesekretær Sølvi Legård
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Saksliste

SAKSNR TITTEL
69/2022 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE

70/2022 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL

71/2022 REFERATSAKER OG MELDINGAR

72/2022 DALEHALLEN - VURDERING OG KOSTNADSOVERSLAG VED AVHENDING/SAL OG VED 
RIVING

73/2022 FORSKRIFT OM ENDRING AV FORSKRIFT OM GODTGJERSLE FOLKEVALDE

74/2022 INTERPELLASJON - LOKAL STRAUMSTØTTEORDNING FOR INNBYGGJARAR OG 
NÆRINGSLIV I VAKSDAL?
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69/2022: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og saksliste vert godkjent.

Kommunestyret  06.09.2022

Behandling:
Samrøystes vedtak.

KOM - sak 69/2022 Vedtak/Tilråding:

Innkalling og saksliste vart godkjent.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

70/2022: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Møteprotokollen vert godkjent slik han ligg føre.

Kommunestyret  06.09.2022

Behandling:
Samrøystes vedtak.

KOM - sak 70/2022 Vedtak/Tilråding:

Møteprotokollen vert godkjent slik han ligg føre.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

71/2022: REFERATSAKER OG MELDINGAR

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Referatsakene vert tatt til orientering.

Kommunestyret  06.09.2022

Behandling:
Samrøystes vedtak.

KOM - sak 71/2022 Vedtak/Tilråding:

Referatsakene vart tatt til orientering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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72/2022: DALEHALLEN - VURDERING OG KOSTNADSOVERSLAG VED AVHENDING/SAL OG VED 
RIVING

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Kommunedirektøren får i oppdrag å gjennomføre arbeidet med å sanere og rive Dalehallen.
Framtidig bruk og eventuelt sal av eigedomen vert behandla i samband med sentrumsplan for Dale.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Formannskapet drøfta saka.

På vegne av Sp,SV og Høgre la Hege Eide Vik, Sp fram følgjande framlegg til vedtak:
1. Kommunedirektøren får i oppdrag å gjennomføre arbeidet med å sanere og rive Dalehallen.
2. Det vert invitert til innspelmøte om Dalehallen og framtidig bruk av arealet medio august og før 
kommunestyret behandlar saka 6. september.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak fekk 0 stemmer og falt.

Punkt 1 i Sp,SV og Høgre sitt forslag fekk 6 stemmer (Sp,SV,H,Frp, Lisa Johnsen Lunde, Ap) mot 1 
stemme (Thor Andersen, AP)

Punkt 2 i Sp,SV og Høgre sitt forslag til vedtak vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 56/2022 Vedtak/Tilråding:

1. Kommunedirektøren får i oppdrag å gjennomføre arbeidet med å sanere og rive Dalehallen.
2. Det vert invitert til innspelmøte om Dalehallen og framtidig bruk av arealet medio august og før 
kommunestyret behandlar saka 6. september.

Kommunestyret  06.09.2022

Behandling:
Presisering:
Punkt 1 i kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak er formannskapet si tilråding frå møte 31.05.
Punkt 2 i kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vert å sjå på som eit tilleggsframlegg i saka.

Røysting
Formannskapet si tilråding/Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke mot 2 røyster (Britt 
Brudvik og Thor Andersen, AP)

KOM - sak 72/2022 Vedtak/Tilråding:

Kommunedirektøren får i oppdrag å gjennomføre arbeidet med å sanere og rive Dalehallen.
Framtidig bruk og eventuelt sal av eigedomen vert behandla i samband med sentrumsplan for Dale.
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---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

73/2022: FORSKRIFT OM ENDRING AV FORSKRIFT OM GODTGJERSLE FOLKEVALDE

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Kommunestyret vedtek Forskrift om endringa i forskrift  om folkevalde sin rett til godtgjersle og 
velferdsgode i Vaksdal, Vestland slik den ligg vedlagt.

Kommunestyret  06.09.2022

Behandling:
Magne Hestad etterlyste heile forskrifta som vedlegg til saka.  Han ba og om punktvis avrøysting.

Røysting
§ 3 andre ledd Samrøystes vedteke
§ 3 tredje ledd Samrøystes vedteke
§ 3 fjerde ledd  Samrøystes vedteke
§ 6 fjerde kedd Vedteke mot 7 røyster (AP og KRF)
§ 7 andre ledd Samrøystes vedteke
§ 8 Samrøystes vedteke
§ 12  Samrøystes vedteke

KOM - sak 73/2022 Vedtak/Tilråding:

Kommunestyret vedtek Forskrift om endringa i forskrift  om folkevalde sin rett til godtgjersle og 
velferdsgode i Vaksdal, Vestland, slik den ligg vedlagt.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

74/2022: INTERPELLASJON - LOKAL STRAUMSTØTTEORDNING FOR INNBYGGJARAR OG 
NÆRINGSLIV I VAKSDAL?

Frå Kjartan Haugsnes, SV, låg det føre slik interpellasjon:

Lokal straumstøtteordning for innbyggjarar og næringsliv i Vaksdal?
Fleire norske kommunar har eller har planlagd ulike straumstøtteordningar for lokalt næringsliv og 
innbyggjarar i 2022. Samstundes er inntektssystemet for vertskommunar for kraft under press, 
seinast i forslaga til inntektsutjamningsutvalet sin rapport som vart lagt fram 29.08.2022

Døme på tiltak som har vore gjennomført i kommunar til no har vore:
- Reduksjon nettleige til primærbustad med 1500 kr. (Tinn kommune)
https://www.tinn.kommune.no/article/Kommunal-stroemstoette-til-kommunens-innbyggere
- Stønad til luft til luft varmepumpe og energieffektivisering av eigen bustad (Oslo kommune) 
https://klimatilskudd.no/
- Stønad til lokalt næringsliv. (Hol kommune)



   Vaksdal kommune

https://www.hol.kommune.no/meny/naringsutvikling/kommunal-tilskuddsordning-for-naringsliv-i-
hol-kommune-som-folge-av-vedvarende-hoy-kraftpris/
- Med denne interpellasjonen vil vi be administrasjonen fram mot formannskapet sitt 
budsjettseminar gjere greie for moglegheiter og utfordringar kring lokal straumstøtte i Vaksdal 
kommune, til hushaldningar og til lokalt næringsliv. Til budsjettseminaret i formannskapet vil vi og ha 
endeleg oversikt over eventuelle andre ordningar som er varsla frå staten og EU:

Stikkord: (Lista er ikkje uttømmande)
- Bruk/sal av konsesjonskraft i eigen kommune.
- Lokalt «Enova» fond med støtte til varige straumsparingstiltak i eigen heim/næringslokale)
- Lokale ordningar sett opp mot straumstøtte frå staten
- Avgrensa til primærbustadar (Ikkje fritidseigedommar eller bustad nr. 2)
- Lokalt næringsliv som fell utanfor statsstøtteordningar
- Kostnader ved dei ulike tiltaka 

Spørsmål til ordførar:
Vil ordførar be administrasjonen greie ut konsekvensar av lokale straumstøttetiltak med 
utgangspunkt i problemstillingane denne interpellasjonen reiser?

Kommunestyret  06.09.2022

Behandling:
Interpellanten fekk ordet først for å fremja interpellasjonen.

Ordføraren gav slikt svar:
Me står i ei svært krevande tid. Både privatøkonomien og økonomien i næringslivet er pressa på 
fleire område. Dette er viktige tema som me lokapolitikarar spelar inn til våre folkevalde på 
Stortinget jamleg. Vaksdal kommune er vertskommune for vasskraftproduksjon, og kjøper 
konsesjonskraft som me igjen kan selja med forteneste. I den tida me no er inne i er det sannsynleg 
at kommunen sine «kraftinntekter» vert monaleg auka dei komande åra. Dette er inntekter som 
kommunestyret har ansvar for å forvalte på ein god måte. Eg vil derfor be om at me får ei grundig 
vurdering av ulike tiltak til budsjettseminaret, slik at kommunestyret skal vera opplyste om korleis 
det er tilrådeleg å forvalte desse summane framover. 
Det har kome innspel frå ulike hald om straumstøtteordningar til innbyggjarane, og eg meiner det er 
viktig å sjå på om dette er noko me kan og bør gjere. Me veit at kraftinntektene er under press, 
jamfør NOU 2022:10 som vart presentert førre mandag. Inntektene me får som kompensasjon for å 
ha avgitt natur til beste for storsamfunnet er i spel. Om kommunen skal behalda kraftinntektene i 
framtida vil det vera heilt avgjerande å forvalte dei klokt. 
Interpellasjonen reiser mange gode spørsmål og problemstillingar, og eg meiner me bør drøfte denne 
saka grundig i budsjettseminaret.

Det vart så opna for debatt.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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ORIENTERINGAR

Fast orientering frå ordførar, varaordførar og kommunedirektør:

Ordførar:
Folkemøte om K5
Møte i komite for foketalsvekst
Møte med Statnett
Kontaktutvalsmøte om K5

Varaordførar:
Ope møte med Arnpro
Gjennomførte sin første vigsel
Beredskapsvakt i sommar
Folkemøte om K5
Landsmøte LVK
Møte med Felleskjøpet
Dokumentasjon på Dalehallen
TV-aksjonen - Leger uten grenser

Kommunedirektør:
Status barnevern - orientering laga av kommunalsjef Ann-Kristin Bolstad
Budsjettarbeidet
Nye EL-bil ladarar
Deltok i møte i Eldrerådet
Flyktningarbeidet
Status kontoret i gatå; no kalla arbeidsstasjon
Landsmøte LVK
Rekruttering og tilsetjing; politisk sekretær, signalisert trong 2-3 stillingar på Samfunn, 
kommunikasjon og ressusrsar i samband med K5-prosektet
Tempoplanen

Mobbeombodet i Vestland, Aina Drage
- Orientering
- Årsmelding 2021-2022

SPØRSMÅL

Amalie Johnsen Lunde
Om strøm - Kva kan kommunen gjere for å redusera eige strømforbruk
Kommunedirektøren svarte

Arne Normann
1.  Om familiar som slit økonomisk og tiltak for desse - ønskjer eit oversyn til budsjettseminaret
2.  Forskrift om fiske utanfor vassdrag med anadrom fisk - høyringssvar frå kommunen
Ordførar svarte
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Skriftleg spørsmål frå Ole-Anders Brekkhus, Vaksdal arbeidarparti
Eg har fått med meg at det eksisterer ein framdriftsplan for utbetring og reperasjonen etter 
synkeholet som oppstod på fotballbana ved Vaksdal idrettsplass i januar i år. Eg forstår imidlertid lite 
av at målet for ferdig arbeid er sett til hausten 2023. 

I ei tid etter pandemien som i følgje «Kommunal rapport» slår fast at heile 33% av tidlegare aktive 
born har falt av, burde arbeidet med Idrettsplassen vert prioritert høgare enn det eg mistenkjer det 
er gjort. I ei tid som blir omtala som frivillegheitens år, og i ei tid der ein slit med fråflytting og negativ 
folketalsvekst - er dette ei pinleg affære.

Eg forstår at ein må forhalde seg til lovar og reglar knytta til anbudsprosessar, ein må undersøkje 
grunnforhold osv. Eg syns imidlertid at nesten 2 år på ein slik reperasjon er uhaldbart lenge. Her må 
finnast moglegheiter å korte ned prosessen slik at ein ikkje må gå ein heil ny sesong utan dette 
tilbodet.

Spørsmål:
Kva er årsaken til at me som kommune aksepterer at denne prosessen tek nesten 2 år? Og vil 
ordførar sørge for at fotballbana blir framprioritert og står klar seinast til påske 2023?

Svar frå kommunedirektør:
Kommunen har etablert og lagt fram ein framdriftsplan der ein har lagt til grunn erfaringar og 
kunnskap om gjennomføring av prosjekter. Dette inkluderer mellom anna planlegging, prosjektering, 
anbodsrundar og gjennomføring. 
Arbeidet omfattar både overvassanlegget og idrettsplass.
Så langt synes kommunen sin framdriftsplan realistisk og me er i rute i samsvar med denne. Det vil 
seie at me no er i evalueringsprosess etter anbodsrunden for prosjekteringsgruppe. Kommunen 
forventar også at denne planen er den mest realistiske ein kan leggje til grunn for vidare framdrift i 
prosjektet. 
Gjenoppbygging av Vaksdal idrettsplass har vore og er framleis høgt prioritert og me ser ikkje reell 
moglegheit for å framskunde ferdigstilling av dette omfattande prosjektet utover det som er skissert i 
framlagt framdriftsplan.

Svar frå ordførar:
Ordførar, formannskap og kommunestyre har ved fleire høve uttalt at denne saka har høg prioritet 
og at det er viktig å få bana klar for bruk så snart som mogeleg. Desse klare forventningane er 
kommunisert ved fleire høve i politiske møter, og ordførar kommuniserer også denne bodskapen i 
andre møter som omhandlar saka. Eg kan gjerne vera tydeleg på at det hadde vore eit ynskje at bana 
stod klar tidlegare, men eg kan ikkje love noko slikt på vegne av administrasjonen når dei har gitt oss 
ein framdriftsplan. Me må ha tillit til at dei lyttar til våre tydelege meldingar, at dette prosjektet er 
høgt prioritert og at dei gjera alt dei kan i denne saka.


	Møteprotokoll
	Kommunestyret

